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OR.0012.5.14.2024 

PROTOKÓŁ nr 6/24 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 25 listopada 2024 r. godz. od 10:00 do 10:44  

pod przewodnictwem Pana Bartłomieja Panka 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Godszling-Graczyk Justyna 

2. Kazimierczak Jacek – zastępca przewodniczącego 

3. Krzemiński Wojciech  

4. Panek Bartłomiej – przewodniczący 

5. Topór Marcin  

6. Wojtuniak Radosław 

 

Obecni na posiedzeniu: 

1) Paweł Okrasa – Burmistrz Wielunia, 

2) Joanna Skotnicka-Fiuk – Zastępca Burmistrza Wielunia, 

3) Magdalena Majkowska – Sekretarz Miasta, 

4) Anna Podgórniak – Skarbnik Miasta, 

5) Michał Janik – Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego (NPP), 

6) Jarosław Kuźnik – Naczelnik Wydziału Mieszkaniowego i Gospodarki Odpadami (MGO), 

7) Romuald Zalwert – Pełnomocnik Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń (GKRPAiPN), 

8) Magdalena Ignasiak – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Wieluniu 

(ŚDS), 

9) Marcin Kolbert - Pracownik Urzędu Miejskiego w Wieluniu. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 
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2. Informacja o sporządzonym protokole nr 5/24 z posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 

Wieluń na rok 2025. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących                   

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Wieluniu. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Wieluń na lata 2024-2028. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                

w celu powierzenia Gminie Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Pątnów                        

w zakresie pomocy społecznej polegającej na objęciu mieszkańców Gminy Pątnów                     

z zaburzeniami psychicznymi opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Wieluniu, gm. Wieluń. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2025-2037.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wieluń na rok 

2025.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 

10. Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych działających na terenie Gminy 

Wieluń (informacja ustna). 

11. Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Społecznych na 2025 rok (proszę o składanie 

propozycji).  

12. Propozycje do Ramowego Planu Pracy Rady Miejskiej w Wieluniu na 2025 rok (proszę                     

o przygotowanie ewentualnych propozycji).  

13. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

14. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 
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Przewodniczący Bartłomiej Panek dokonał otwarcia posiedzenia Komisji Spraw Społecznych. 

Przywitał wszystkich obecnych. Zapytał, czy ktoś proponuje zmiany w porządku obrad? Nikt 

się nie zgłosił.  

Porządek obrad wysłany radnym stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2 

Informacja o sporządzonym protokole nr 5/24 z posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza jakieś uwagi                             

do sporządzonego protokołu? Nikt się nie zgłosił. 

Komisja przyjęła protokół nr 5/24. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 

Wieluń na rok 2025 zał. nr 3. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radna Justyna Godszling-Graczyk powiedziała, że w przedłożonym projekcie uchwały 

przedstawione jest badanie z 2021 roku, w którym zostały zawarte rekomendacje.                          

W związku z tym zapytała, czy wszystkie te rekomendacje zostały przez Gminną Komisję 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii wykonane? Na 

jakim jest to etapie i jak będzie to wyglądać dalej?  

Pełnomocnik GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii spotyka się raz w miesiącu. 

Dodał, że szkoły i przedszkola realizują równego rodzaju programy związane z profilaktyką 

uzależnień, bierze w tym również udział Powiatowa Stacja Sanitarno – Epidemiologiczna                 

w Wieluniu. Powiedział, że wszytko realizowane jest na bieżąco. Komisja nie realizuje tych 
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zadań bezpośrednio, tylko opiniuje wnioski, które składają szkoły, bądź stowarzyszenia.               

W momencie wydania pozytywnej opinii Komisja informuje (w imieniu Pana Burmistrza)                         

o przyznaniu środków, a następnie przygotowuje z tego sprawozdanie.  

Radna Justyna Godszling-Graczyk zapytała, czy wszystkie szkoły i przedszkola z terenu 

Gminy Wieluń wzięły udział w tych programach? 

Pełnomocnik GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że nie.  

Radna Justyna Godszling-Graczyk stwierdziła, że może warto byłoby zrobić tak, aby                         

w przyszłym roku wszystkie szkoły i przedszkola z terenu Gminy Wieluń wzięły udział w tych 

programach. 

Pełnomocnik GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że jeżeli chodzi o środki w programie 

na przyszły rok zostały zaplanowane w porozumieniu z Panem Burmistrzem i Panią Skarbnik. 

Zaznaczył, że łącznie jest to kwota 1.300.000,00 zł  

Radna Justyna Godszling-Graczyk zapytała, czy można byłoby z kwoty 500.000,00 zł 

przeznaczonej na zadania związane ze sportem przeznaczyć jakieś środki na programy dla 

szkół i przedszkoli związane ze sportem na realizację programów profilaktycznych? 

Pełnomocnik GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że realizacją programów 

profilaktycznych nie są zainteresowane wszystkie szkoły i przedszkola z terenu Gminy 

Wieluń. Podkreślił, że szkoły w swoich zadaniach statutowych mają wpisane prowadzenie 

zadań profilaktycznych i takowe zadania realizują. Natomiast szkoły, które są zainteresowane 

prowadzeniem zadań profilaktycznych ze środków Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii składają wnioski 

do Komisji o dofinansowanie do takich zadań. Nie wszystkie szkoły składają wnioski do 

Komisji, ponieważ nie wszystkie szkoły chcą realizować takie zadania.  

Radny Jacek Kazimierczak zapytał, czy Urząd posiada wykaz szkół, które biorą udział w tych 

programach, a które nie? 

Pełnomocnik GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że w tym roku udział wzięły:  

• Szkoła Podstawowa im. Władysława Bełzy w Bieniądzicach, 

• Szkoła Podstawowa im. Komisji Edukacji Narodowej w Kurowie, 
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• Szkoła Podstawowa im. Wincentego Witosa w Rudzie, 

• Szkoła Podstawowa im. Wisławy Szymborskiej w Sieńcu, 

• Szkoła Podstawowa nr 4 im. Królowej Jadwigi w Wieluniu, 

• Szkoła Podstawowa nr 5 z Oddziałami Integracyjnymi im. Powstańców Śląskich                    

w Wieluniu. 

Radna Justyna Godszling-Graczyk zapytała, dlaczego Szkoła Podstawowa nr 2 im. Henryka 

Sienkiewicza w Wieluniu nie brała udziału w programach związanych z profilaktyką 

uzależnień? 

Pełnomocnik GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że do Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii nie wpłynął wniosek ze Szkoły 

Podstawowej nr 2 im. Henryka Sienkiewicza w Wieluniu. 

Radny Marcin Topór powiedział, że dwa lata temu wraz z Ochotniczą Strażą Pożarna                     

w Gaszynie składał wniosek na realizację zadań ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. Zaznaczył, że przy OSP działają 

Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze. Odniósł się do sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Wieluń na rok 2023 rok i powiedział, że na program przeciwko 

narkomanii została przeznaczona kwota 35.000,00 zł i nie znalazł się tam żaden podmiot, 

który chciałby realizować taki program. W związku z tym zapytał, jakie gmina zamierza 

podjąć działania, aby uatrakcyjnić tą ofertę? 

Pełnomocnik GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że do programu przeciwko 

narkomanii od 3 lat nikt się nie zgłosił.  

Radny Marcin Topór zapytał, czy gmina ma jakiś pomysł, aby w tym roku było to bardziej 

skuteczne? 

Sekretarz GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że jest to oferta ogólnopolska, pomimo 

tego nikt nie chce do tego przystąpić. Zaznaczył, że wcześniej realizowała to TRATWA, czyli 

Prywatny Ośrodek Terapii Leczenia Uzależnień, która zatrudniała psychologów. W momencie 

kiedy TRATWA rozwiązała się, nikt nie chciał przystąpić do realizacji tego zadania.  

Radny Marcin Topór zapytał, jak sytuacja z tym związana wygląda w gminach ościennych? 
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Pełnomocnik GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że nie jest w stanie odpowiedzieć na 

to pytanie. Dodał, że w tym roku na realizację tego konkursu wpłynęła tylko jedna oferta ze 

Starostwa Powiatowego w Wieluniu, która została odrzucona, ponieważ nie spełniła 

wymogów formalnych.  

Radny Marcin Topór zapytał, czy gmina ma jakieś raporty jeżeli chodzi o wydatkowanie 

środków z Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na zadania związane ze sportem? 

Pełnomocnik GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że gmina dysponuje takimi raportami. 

Przeprowadzi to Zakład Placówek Oświatowo-Wychowawczych (ZOPOW). Środki te 

przekazywane są w formie dotacji.  

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że są to bardzo obszerne sprawozdania.  

Radny Marcin Topór zapytał, jak gmina działa jeżeli chodzi o profilaktykę z młodzieżą 

związaną ze spotem? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że jeżeli młodzież udziela się w różnych 

dyscyplinach sportu to nie zamierza uzależniać się od równego rodzaju używek. 

Radny Marcin Topór powiedział, że dwa lata temu złożył wniosek Ochotniczej Straży 

Pożarnej Gaszynie, który został negatywnie zaopiniowany chociaż były tam zapisane np. 

wyjazdy na hale sportową, czy różnego rodzaju zajęcia dla młodzieży.  

Pełnomocnik GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że w tym wniosku był również 

wpisany zakup sztandaru dla Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej z Gaszyna oraz mundurów 

dla OSP Gaszyn. Zaznaczył, że wydatkowanie środków z Gminnego Programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii nie może być              

z przeznaczeniem na środki trwałe.  

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że dotychczasowe interpretacje Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Łodzi związane z wydatkowaniem środków z Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii               

z przeznaczeniem na zakupy inwestycyjne były negatywne. Natomiast RIO we Wrocławiu 

akceptowało w ramach tych środków np; zakup placu zabaw, bądź siłowni napowietrznych. 
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Odniósł się do spotkań organizowanych dla młodzieży, które odbyły się w tamtym roku. Były 

to spotkania z Markiem Kamińskim, Tomaszem Gollobem oraz Otylią Jędrzejczak. Podczas 

tych spotkań zaproszeni goście mówili o zgubnym wpływie używek na zdrowie oraz 

ewentualny rozwój kariery sportowej. Zajęcia te cieszyły się dużym zainteresowaniem dzieci  

i młodzieży z Gminy Wieluń, którzy aktywnie w nich uczestniczyli np. po przez zadawanie 

dużej liczby pytań. Spotkania te zostały sfinansowane ze środków Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

Radna Justyna Godszling-Graczyk odniosła się do przedłożonego projektu uchwały                          

i powiedziała, że jest tam zapis, który stanowi, że funkcję koordynatora Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

pełni pełnomocnik ds. profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii, w związku z tym zapytała, kto będzie pełnił tę funkcję od 

nowego roku, a kto jest obecnie tym pełnomocnikiem? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że obecnie tę funkcję pełni Pan Romuald 

Zalwert, natomiast od nowego roku tą funkcję będzie pełnił ktoś inny.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wieluń na rok 2025, kto jest 

przeciw, kto wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 6 głosach „wstrzymujących się”) nie 

wydała opinii do projektu uchwały w ww. sprawie. 

Pismo Komisji Spraw Społecznych z dnia 25 listopada 2024 r. ws. braku opinii                                

w przedmiotowej sprawie stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących                   

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Wieluniu zał. nr 5. 
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Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zwrócił uwagę na fakt, iż przedłożony projekt uchwały jest tożsamy z projektem 

uchwały, który został przedłożony przez Burmistrza na sesję w miesiącu lipcu tego roku. 

Powiedział, że do aktualnie przedłożonego projektu uchwały zostały również dołączone 

załączniki. W związku z tym zapytał, skąd ta zmiana? 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że załącznik ten został 

dodany na prośbę radnych z miesiąca lipca tego roku. W tym załączniku znajduje się 

punktacja.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy Wieluniu, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 5 głosach „za”, 1 głosie 

„wstrzymującym się”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. 

Opinia Komisji nr 17/6/24 z dnia 25 listopada 2024 r. stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Wieluń na lata 2024-2028 zał. nr 7. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Wieluń na lata 2024-2028, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 5 głosach „za”, 1 głosie 

„wstrzymującym się”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. 

Opinia Komisji nr 18/6/24 z dnia 25 listopada 2024 r. stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 
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Punkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                

w celu powierzenia Gminie Wieluń realizacji zadania publicznego Gminy Pątnów                        

w zakresie pomocy społecznej polegającej na objęciu mieszkańców Gminy Pątnów                     

z zaburzeniami psychicznymi opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Wieluniu, gm. Wieluń zał. nr 9. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w celu powierzenia Gminie Wieluń 

realizacji zadania publicznego Gminy Pątnów w zakresie pomocy społecznej polegającej na 

objęciu mieszkańców Gminy Pątnów z zaburzeniami psychicznymi opieką i usługami 

świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Wieluniu, gm. Wieluń, kto jest 

przeciw, kto wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 6 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. 

Opinia Komisji nr 19/6/24 z dnia 25 listopada 2024 r. stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-

2037 zał. nr 11. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2037, kto jest przeciw, kto 

wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 1 głosie „przeciw”, 5 głosach 

„wstrzymujących się”) negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. 

Opinia Komisji nr 20/6/24 z dnia 25 listopada 2024 r. stanowi zał. nr 12 do protokołu.  



10 
 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wieluń na rok 2025 

zał. nr 13. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Marcin Topór odniósł się do przedłożonego projektu uchwały w ww. sprawie                         

i powiedział, że w terminie do 25 września br. przesłał 25 wniosków do projektu uchwały                      

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wieluń na 2025 rok. W związku z powyższym zapytał, 

czy któryś z tych 25 wniosków został rozpatrzony pozytywnie? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że żaden z tych wniosków nie został 

rozpatrzony pozytywnie.  

Radna Justyna Godszling-Graczyk zapytała, czy Urząd dysponuje zestawieniem wszystkich 

wniosków, które wpłynęły do Burmistrza Wielunia do budżetu Gminy Wieluń na 2025 rok,              

a nie znalazły się w projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że Urząd dysponuje takim zestawieniem                     

i zostanie ono udostępnione radnym na Panel Radnego.  

Radna Justyna Godszling-Graczyk odniosła się do wpływów z podatku od nieruchomości                  

i powiedziała, że zaplanowane jest na to 14.000.000,00 zł  

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że z podatku od osób prawnych 

zaplanowanych jest 14.000.000,00 zł, natomiast od osób fizycznych jest to kwota 

6.000.000,00 zł. 

 Radna Justyna Godszling-Graczyk odnosząc się do wypowiedzi Pani Skarbnik powiedziała, że 

do marca 2025 r. ma być prolongata dla przedsiębiorców – 1.600.000,00 zł. W związku z tym 

zapytała, czy wpływ 1.600.000,00 zł został również ujęty w przedłożonym projekcie uchwały 

ws. uchwalenia budżetu Gminy Wieluń na 2025 rok? 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że tak.  



11 
 

Radna Justyna Godszling-Graczyk poprosiła o zestawienie, czy w ostatnich dwóch 

kadencjach gmina robiła takie prolongaty? Dla ilu przedsiębiorców z Gminy Wieluń? Jakie 

były to kwoty? Jaka część została umorzona, a jaka spłacona?  

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że takie zestawienie zostanie przesłane 

radnym na Panel Radnego.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wieluń na rok 2025, kto jest przeciw, kto 

wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 1 głosie „przeciw”, 5 głosach 

„wstrzymujących się”) negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. 

Opinia Komisji nr 21/6/24 z dnia 25 listopada 2024 r. stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zał. 

nr 15. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radna Justyna Godszling-Graczyk powiedziała, że w materiałach udostępnionych przez 

Urząd otrzymali informację, że wniosek o sprzedaż tej działki został złożony w 2020 roku                       

i żaden inny nowy dokument nie wpłynął do Urzędu.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek w nawiązaniu do wypowiedzi Pani radnej zapytał, czy od 

2020 roku zmieniły się jakieś okoliczności jeżeli chodzi o przedłożony projekt uchwały? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że od 2020 do 2024 roku ilość handlujących              

w tym miejscu zmniejszyła się. W 2020 roku około 50% przestrzeni pod wiatą była zajęta 

przez handlujących, natomiast obecnie jest ich zdecydowanie mniej. Zaznaczył, że obecnie 

ten teren stoi pusty. Natomiast przedsiębiorca dalej podtrzymuje, że chciałby rozbudować 

swoją działalność i dobudować hale, która będzie korzystana z Jego punktu widzenia, 
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ponieważ Jemu to jeszcze bardziej rozszerzy możliwość działalności gospodarczej, gmina 

również z tego skorzysta, ponieważ od tej powierzchni przedsiębiorca będzie płacił podatek.  

Radny Marcin Topór powiedział, że uważa, że nie należy wyrażać zgody na sprzedaż tego 

terenu, ponieważ może on zostać jeszcze wykorzystany przy budowie basenu. Podkreślił, że 

uważa, że teraz nie należy sprzedawać tego terenu, tylko poczekać do momentu złożenia 

wniosku o środki szwajcarskie.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek powiedział, że zgadza się z radnym Marcinem Toporem. 

Podkreślił, że nie należy teraz sprzedawać tego terenu, tylko poczekać na rozstrzygnięcie 

wniosku o dofinansowanie ze środków szwajcarskich.  

Radna Justyna Godszling-Graczyk powiedziała, że podziela słowa Przewodniczącego komisji.  

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że miejsce dla młodzieży 

ma zostać stworzone w Centrum Integracji Mieszkańców przy basenie na ul. Broniewskiego 

w Wieluniu.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości, kto jest przeciw, kto 

wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 2 głosach „za”, 4 głosach „przeciw”) 

negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. 

Opinia Komisji nr 22/6/24 z dnia 25 listopada 2024 r. stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 10 

Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych działających na terenie Gminy 

Wieluń (informacja ustna). 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  
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Radny Marcin Topór poprosił, aby na posiedzenie Rady oraz komisji, w miesiącu marcu 

przyszłego roku została przygotowana bardziej szczegółowo informacja o stanie 

bezpieczeństwa w Gminie Wieluń wykonywana przez Ochotnicze Straże Pożarne. Zaznaczył, 

aby w przedstawionej informacji zostało przygotowane zestawienie wyposażenia 

sprzętowego jednostek OSP z terenu Gminy Wieluń. Powiedział, że jego zdaniem, gmina nie 

spełnia przepisów dotyczących umundurowania bojowego strażaków - ochotników. W tym 

roku w szkoleniu udział wzięło 14 strażaków ochotników z terenu Gminy Wieluń.                            

W mijającym roku Gmina Wieluń zakupiła 5 sztuk mundurów bojowych dla strażaków -

ochotników. Powiedział, że najprawdopodobniej od stycznia 2025 roku wejdzie w życie 

ustawa stanowiąca o tym, że OSP przejmie zadania obrony cywilnej. Dodał, że przez ostatnie 

3 lata pozyskał dla jednostki OSP Gaszyn 300.000,00 zł różnego rodzaju dofinansowań. 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zapytał, ile razy w ciągu ostatnich 3 lat wyjechała do akcji 

ratowniczych jednostka OSP Gaszyn? 

Radny Marcin Topór powiedział, że w tym temacie musiałby zajrzeć do statystyk, ale jeżeli 

chodzi o ostatni rok jednostka OSP Gaszyn wyjechała łącznie do 13 akcji ratowniczych. Dodał, 

że w październiku ubiegłego roku pozyskali średni samochód bojowy, który posiada WON. 

Jeżeli chodzi o 2024 rok to na chwilę obecną jednostka OSP Gaszyn brała udział w 10 

wyjazdach.  

Radny Marcin Topór zapytał, czy jednostka OSP, która nie ma umundurowania może 

wyjeżdżać do akcji? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że nie może. Zapytał, ilu jednostka OSP 

Gaszyn ma strażaków, którzy są w stanie między godz. 8:00 - 16:00, być gotowi do wyjazdu 

do zadań bojowych, tacy którzy nie pracują i są po przeszkoleniu? 

Radny Marcin Topór powiedział, że jest to około 5-6 osób. Dodał, że bardzo trudno jest 

jednoznacznie określić, kiedy wydarzy się dane zdarzenie i w jakich będzie to godzinach.  

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zapytał, czy było takie zdarzenie w Gaszynie, gdzie 

jednostka OSP Gaszyn nie wyjechała do akcji? 
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Radny Marcin Topór powiedział, że była taka sytuacja, wówczas zostali poinformowani przez 

Państwową Straż Pożarną w Wieluniu, że mają nie wyjeżdżać do tej akcji, ponieważ 

wyjechała tam Państwowa Straż Pożarna. Dodał, że często są też takie sytuacje, że                           

w pierwszym momencie zostają strażacy z Gaszyna wezwani do akcji, ale później dostają 

informacje, że mają nie wyjeżdżać, ponieważ był to fałszywy alarm.  

Rady Radosław Wojtuniak zapytał, czy prawdą jest, że jednostka OSP Gaszyn nie ma 

umundurowania bojowego, w którym mogłaby wyjeżdżać na akcje gaśniczo-ratownicze? 

Radny Marcin Topór powiedział, że jednostka OSP Gaszyn ma 18 ratowników i 13 

mundurów bojowych. Na dzień dzisiejszy brakuje umundurowania dla 5 ratowników. Dodał, 

że jeden mundur kosztuje 7.000,00 zł.  

Pracownik Urzędu Miejskiego w Wieluniu Marcin Kolbert powiedział, że jednostki 

ochotniczych straży pożarnych oprócz środków z budżetu Gminy Wieluń, mają równego 

rodzaju inne możliwości otrzymania dofinansowania np. mogą złożyć wniosek do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. Jednostki OSP 

muszą pozyskiwać środki z różnych innych źródeł. Dodał, że na koniec 2024 roku jeżeli 

zostaną jakieś środki z budżetu Gminy Wieluń, wówczas gmina zakupi więcej mundurów. 

Dodał, że w pierwszej kolejności muszą zakupić paliwo dla wozów bojowych OSP i zapłacić 

ryczałty. 

Rady Radosław Wojtuniak powiedział, że zawsze było tak, że jednostki OSP otrzymywały 

pieniądze z budżetu gminy np.; na zakup umundurowania. Natomiast zgadza się                                

z pracownikiem Urzędu, z tym, że jednostki OSP powinny same składać wnioski                               

o dofinansowania zewnętrzne do swojej działalności z różnych źródeł.  

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że co roku gmina zakupuje pojazdy bojowe do 

jednej z 14 jednostek straży pożarnej, w budżecie na 2025 rok zapisane są dwie inwestycje 

stricte związane z obiektami poświęconymi OSP, ponadto gmina płaci za ryczałty. Zaznaczył, 

że głównym obowiązkiem gminy jest dofinasowanie i dbanie o sprzęt bojowy                                      

i umundurowanie dla jednostek, które włączone są do Krajowego Systemu Ratowniczo-

Gaśniczego (KSRG). Jednostki, włączone do KSRG są pierwszymi jednostkami, które 

delegowane są przez PSP do działań bojowych. Zaznaczył, że na terenie Gminy Wieluń 
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funkcjonuje Państwowa Straż Pożarna, która mobilna jest 24/7. Jest ona w stanie jak 

najszybciej przyjechać do zdarzenia. Dodał, że wszystkie jednostki OSP z Gminy Wieluń, które 

włączone są do KSRG posiadają tyle umundurowania ile jest im potrzebnych do podjęcia akcji 

ratowniczo-gaśniczej. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 11 

Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Społecznych na 2025 rok (proszę o składanie propozycji).  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił.  

Komisja (przy 4 głosach ,,za”) przyjęła plan pracy Komisji Spraw Społecznych na 2025 rok. 

Plan pracy Komisji Spraw Społecznych na 2025 rok stanowi zał. nr 17. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 12 

Propozycje do Ramowego Planu Pracy Rady Miejskiej w Wieluniu na 2025 rok (proszę                     

o przygotowanie ewentualnych propozycji) zał. nr 18. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 13 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 
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     Punkt 14 

Zamknięcie posiedzenia Komisji.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zamknął posiedzenie Komisji. Pożegnał wszystkich 

obecnych. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.     

   Przewodniczący Komisji 

 

         Bartłomiej Panek 

 

Protokół sporządziła: 

 

Adrianna Gajek  


